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Ce firme au ales studenții aflați în fruntea listelor de absolvenți ai Facultații de

Drept și cum au fost primii pași în profesie | Azi, despre avocatura vazuta „din

interior”, alaturi de Monica Alexandra Popa, una dintre premiantele anului 2021:

“Mi-am dorit sa lucrez într-o echipa în care sa simt ca mi se ofera oportunitați de

creștere și sunt încurajata sa cresc și sa absorb cât mai multa informație, atât în

primii ani de avocatura, cât și ulterior. Firma de avocatura cu care am simțit și simt

ca sunt compatibila este Filip & Company”

Monica Alexandra Popa a fost unul dintre cei mai buni studenți din generația sa, finalizând printre primii,

în 2021, Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București.Odata cu încheierea acestei etape, tânara

a pașit în profesie, alaturându-se echipei Filip & Company.Rezultatele obținute în timpul studenției sunt

confirmate acum prin munca pe care avocatul o depune, dorindu-și sa confirme faptul ca drumul ales este

cel care i se potrivește cel mai bine. 

Imediat dupa licența, Monica a dat examen pentru a intra în Barou. Testul susținut atunci a reprezentat

atât o examinare a cunoștințelor acumulate și a abilitații de înțelegere și memorare, cât și o proba a

managementului emoțiilor și al timpului. 

„Însa acum, la doi ani dupa examenul de Barou, am reflectat și pot spune ca adevaratul test a fost intrarea în

profesie, în condițiile în care piața avocaturii este una competitiva, iar cererea și oferta sunt deopotriva ridicate și

diversificate. Primii pași în profesia de avocat au fost cu gândul pe care probabil mulți dintre noi l-au avut, anume

daca ma voi descurca și voi reuși sa performez la nivelul la care vedeam ca performeaza colegii mai mari din

cadrul echipei din care fac parte, Filip & Company”, marturisește tânara.

Alegerea de a se alatura echipei din care face parte nu a fost una întâmplatoare. Monica a știut de la bun început ca

își dorește sa activeze într-o firma de avocatura de business care colaboreaza cu case internaționale de avocatura.

Motivul principal a fost acela ca perspectiva asupra modului de lucru este diferita fața de cea din firmele cu profil

exclusiv național. „De asemenea, mi-am dorit sa lucrez într-o echipa în care sa simt ca mi se ofera oportunitați de

creștere și sunt încurajata sa cresc și sa absorb cât mai multa informație, atât în primii ani de avocatura, cât și

ulterior. Firma de avocatura cu care am simțit și simt ca sunt compatibila este Filip & Company”, completeaza

interlocutoarea 

Biz

Lawyer.
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Înainte de a trece în anul patru, Monica a urmat în cadrul acestei firme de avocatura programul Summer Practice.

„Astfel încât interacțiunea cu noii colegi pot spune ca a fost interacțiunea cu vechii colegi. Cunoșteam deja echipa

și majoritatea procedurilor administrative interne. Acest lucru a fost de mare ajutor, a diminuat emoțiile uneori

distructive ale începutului de drum și mi-a permis sa ma concentrez suplimentar asupra creșterii abilitaților tehnice

și de relaționare”, detaliaza avocatul.

Fiind în permanența un student implicat și la curent cu toate informațiilor care o puteau ajuta sa se dezvolte, 

Monica Alexandra Popa știa înca dinainte sa se înscrie la programul Summer Practice organizat de Filip &

Company și sa primeasca oferta de angajare ca printre aspectele pe care firma de avocatura le cauta în persoana

noilor colegi se evidențiaza o baza solida de cunoștințe juridice și deschiderea spre a învața lucruri noi și de a

ajuta. „Pentru mine învațatul și cunoașterea au reprezentat dintotdeauna valori, astfel încât nu aș considera ca au

fost neaparat atuuri, cât  viziuni convergente asupra profesiei”, subliniaza avocatul.

Tânara mai arata ca, în cadrul Filip & Company, se desfașoara anual programul Summer Practice pentru studenții

din anul III. „În cadrul acestui program sunt pregatite numeroase traininguri și activitați cu scopul de a ne ajuta și a

ne pregati pentru etapa în care vom fi avocați stagiari. Astfel, la început de stagiatura am avut parte de o

recapitulare a informațiilor primite în școala de vara și am beneficiat de mentorat în cadrul departamentului din

care fac parte”, explica Monica.

Se simte ca „peștele în apa” în lumea avocaturii

Au trecut deja doi ani de când profeseaza, iar perioada i s-a parut extrem de frumoasa și de productiva. „Dupa doi

ani de experiența în cadrul departamentului Corporate M&A, primul gând care îmi vine în minte atunci când sunt

întrebata cum este, este acela ca nu ma vad facând altceva și ca ma simt ca peștele în apa. Bineînțeles, profesia de

avocat este plina de provocari și obstacole, însa simt ca se potrivește foarte bine cu abilitațile pe care le am și

doresc sa le dezvolt, precum și cu așteptarile mele de la profesie”, susține interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

În ceea ce privește remunerația primita în cadrul Filip & Company, apreciaza ca este încurajanta, mai ales pentru

un stagiar la început de drum, și este în linie cu complexitatea cazurilor pe care tânarul avocat le primește din

partea clienților și în care este implicat semnificativ înca din primele zile de stagiatura.

La ora actuala, Monica face parte din departamentul Corporate M&A, însa este implicata și în proiecte de piețe de

capital și energy.

Faptul ca în mod constant este cooptata în proiecte interesante și de renume în piața nu poate decât sa o motiveze

sa fie deschisa sa învețe cât mai multe și sa studieze pe cont propriu diverse aspecte de drept neînvațate în

facultate. „În cadrul echipei este încurajata pregatirea profesionala atât în domeniul M&A, cât și într-un domeniu

adiacent, precum și colaborarile interdepartamentale, când este cazul. Spre exemplu, avem colegi care îmbina

inclusiv consultanța și litigiile în strânsa legatura cu domeniul de consultanța pe care l-au ales”, precizeaza tânara.

Luând în considerare ca piața avocaturii este destul de dinamica și concurențiala, Monica este de parere ca

începutul de drum al unui stagiar se poate dovedi deopotriva lin și dificil. „Cu siguranța ar fi lucruri de îmbunatațit

la metoda aleasa de facultate spre a ne pregati pentru activitatea practica, precum adaptarea metodei de evaluare
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astfel încât sa încurajeze mai mult gândirea pragmatica și multilaterala și mai puțin memoria, însa consider ca

facultatea ofera o baza solida de cunoștințe pentru activitatea practica. De asemenea, asociațiile studențești sunt

implicate semnificativ în oferirea multor oportunitați studenților interesați de practicarea unei profesii juridice

ulterior absolvirii”, argumenteaza avocatul.

Aflata în acest punct al carierei sale, Monica Alexandra Popa marturișește ca așteptarea principala, aceea de a

învața cât mai multe aspecte tehnice și practice din profesie și de a interacționa cu oameni deschiși și rabdatori sa

împartașeasca din knowhow-ul lor a fost îndeplinita. „Acum, la finalul stagiaturii, îmi propun sa interacționez cu

aceeași deschidere și entuziasm cu noii colegi stagiari, astfel cum ceilalți colegi din cadrul Filip & Company s-au

raportat la mine”, încheie tânara.
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